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Kolumne

Susret s ministrom  2. dio
Slobodan Lang

Drage kolegice i kolege
 
Počela je priprema za II. Hrvatski Kongres Preventivne Medicine i Unapređenja Zdravlja.
 

             U donjim tekstovima dat  je prikaz uspješnog početka suradnje s Ministarsvom
Zdravstva  i  Socijalne  skrbi,  prvenstveno  s  državnim  tajnikom  Dr  Draženom
Jurkovićem

             Molim  da  se  preko  emaila  javite  svi  koji  želite  sudjelovati  u  pripremama,
organizaciji, autorstvu, komuniciranju i uopće sve od prije A do poslije Ž

             Na temelju okupljanja ćemo stvarati mrežu II. Hrvatskog Kongresa Preventivne
Medicine i Unapređenja Zdravlja.

       Očekujem da će se kongres održati za oko dvije godine
             U  idućem  broju  ćemo  otvoriti  stalnu  temu  priprema  za  II.  Hrvatski  Kongres

Preventivne Medicine i Unapređenja Zdravlja i objaviti prve rezultate rada.
       Email hcjz@hzjz.hr
 
 
 

 
Prilog 1.
Pismo državnom tajniku:
 
Poštovani gospodine državni tajniče, Dr Dražen Jurković
 
                        Iskreno  Vam  zahvaljujemo  na  vrlo  kvalitetnom,  iskrenom,  cjelovitom  i  djelotvornom
sastanku 29. srpnja 2008 godine.
                       Mi smo prenijeli  ravnatelju  i kolegiju Hrvatskog Zavoda za Javno Zdravstvo  i  razgovor  i
dogovor.
                        Pristupili  smo  pripremama  za  pokretanje  rada  na  II  Hrvatskom Kongresu  preventivne
medicine  i unapređenja zdravlja. O tome ćemo izvijestiti ravnatelja, a on će Vas. Ako Vam bilo što
treba u međuvremenu, a i kasnije, na raspolaganju su Vam stotine stručnjaka okupljenih oko HČJZ.
            Čujem da sam nekim riječima, bio netaktičan prema Ministru Mr Darku Milinoviću.  Ako je
tako, žao mi je i iskreno mu se ispričavam.
            Osobno, iskreno i cijenim i volim Dr Darka Milinovića, jer voli ovu zemlju i narod i jer mu nije
bilo ispod časti to i pokazati. Vjerujem i želim da bude uspješan Ministar i u tome ću ga podržati koliko
bude on želio a ja znao i mogao.
            Dio moje podrške je i kritičnost. Ja niti znam niti želim napadati. U njegovom slučaju više od
toga. Ma što da se dogodi, uspješno ili neuspješno, on će meni i u meni uvijek na prvom mjestu biti
Doktor  iz  Like,  iz  Gospića  u  najtežim,  sudbonosnim  trenucima  –  uloge  zdravstva,  važnosti  Like  i
sudbine Hrvatske.
 
prof.dr.sc. Slobodan Lang, dr.med.
U Zagrebu, 4. kolovoza 2008. godine
n.z.  Ministar Mr Darko Milinović Dr. med.
 
 
Prilog 2.
 
Zapisnik sa sastanka predstavnika uredništva Hrvatskog časopisa za javno zdravstvo s
državnim tajnikom u Ministarstvu zdravstva i socijalne skrbi Republike Hrvatske,

Draženom Jurkovićem, dr.med, 29. srpnja 2008. godine
 
Mjesto: Ured državnog tajnika u MZSSRH, Zagreb
Sudionici sastanka, predstavnici uredništva HČJZ:
prof.dr.sc. Ana StavljenićRukavina, dr.med.

mailto:hcjz@hzjz.hr


prof.dr.sc. Slobodan Lang, dr.med.
mr.sc. Marijan Erceg, dr.med.
Ivan Pristaš, dr.med
 
Teme:

A)    Kongres preventivne medicine
B)     Hrvatski časopis za javno zdravstvo

 
Prestavnici uredništva HČJZ su najprije zahvalili državnom tajniku na gostoprimstvu, čestitali mu na
imenovanju  i  dosadašnjem  radu  i  izrazili  nadu  za  dobrom  budućom  suradnjom  u  unapređenju
zdravlja u Hrvatskoj.

 
A)    Kongres preventivne medicine
 
Prvi hrvatski kongres preventivne medicine  i unapređenja zdravlja s međunarodnim sudjelovanjem
održan je u studenom 2003. godine. Profesor Lang je rekao da u Hrvatskoj postoji prostor i potreba
za održavanjem takvog kongresa  jednom u četiri godine. To omogućava susret  i suradnju, države,
civilnog  društva  (udruga,  gospodarstva,  vjerskih  zajednica,  medija  ...)  i  struke  u  razvoju  i
unapređenju zdravlja u Hrvatskoj.
Predloženo je da se uz potporu Vlade i Ministarstva poduzmu pripreme za pokretanje organizacijskih
aktivnosti  2.  Kongresa  preventive  koji  bi  se  realno  mogao  održati  za  dvije  kalendarske  godine.
Profesor Lang je predložio dr. Jurkovića za koordinatora tog kongresa.
Dr. Jurković je obećao podršku Ministarstva i predložio da predsjednik kongresa trebao biti Rravnatelj
Hrvatskog zavoda za javno zdravstvo, a koordinator bi trebala biti osoba ili više njih s punom radnom
posvećenošću tom poslu.
 
B) Hrvatski časopis za javno zdravstvo
 
Prof. StavljenićRukavina i prof. Lang predstavili su dosadašnje uspjehe Hrvatskog časopisa za javno
zdravstvo  koji  je  uz  podršku  županijskih  zavoda  za  javno  zdravstvo,  Hrvatskog  zavoda  za  javno
zdravstvo, Škole  narodnog  zdravlja  "dr Andrija Štampar"  i  brojnih  nevladinih  organizacija  postigao
dosad neviđen uspjeh povezivanja stručnjaka oko prioritetnih javnozdravstvenih tema u Hrvatskoj.
Predloženo je da Ministarstvo počne aktivnije koristiti HČJZ kao komunikacijsko i projektno oruđe u
budućnosti  s  aktivnijim uključivanjem djelatnika Ministarstva  u  kreiranju  rasprava  oko  kojih  bi  se
postigao  javni  konsenzus  kao  preduvjet  donošenju  javnozdravstvenih  mjera,  pravilnika  i  zakona.
Također  je  ponuđeno  predstavljanje  vladinih  mjera  u  časopisu  kao  i  javno  monitoriranje  njihova
provođenja u praksi.
Dr. Erceg je predložio da ukoliko djelatnici Ministarstva formalno nisu u mogućnosti sudjelovati u radu
uredništva časopisa pokušaju odvojiti vrijeme za sastanke s predstavnicima uredništva u kreiranju
obavijesti o aktualnim događanjima i specifičnim mjerama koje Ministarstvo poduzima. Dao je primjer
teme pregovora s EU koji se odnosi na javno zdravstvo na kojoj bi se mogla postići izvrsna suradnja s
časopisom i njegovim autorima.
Prof. StavljenićRukavina je predložila uključivanje u konkretne teme poput npr. donošenja zakona o
umjetnoj oplodnji.
Dr. Pristaš je predložio da se već u rujnu ove godine u časopisu krene u javnozdravstvenu potporu
donošenja najnovijih mjera suzbijanja pušenja, planiranih za predlaganje Saboru do kraja godine.
Dr.  Jurković  se  složio  s  većinom  predloženog  sadržaja  uz  obećanje  potpore  Ministarstva  u  svim
temama  koje  časopis  obrađuje.  Sudjelovanje Ministarstva  u  radu  uredništva  je  odbio  zbog  upitne
formalne provedivosti i političke neovisnosti i nepristranosti časopisa. Izrazio je spremnost da za svaki
broj iznese svoje stavove o nekom problemu. Dogovoreno je da uredništvo već u rujnu osnuje jedno
ili više radnih skupina oko odabranih tema i da se na slijedećem sastanku dogovore konkretni mogući
oblici prisutnosti i sudjelovanja Ministarstva u časopisu od slijedećeg broja koji izlazi 7. listopada.
 
U Zagrebu, 29. srpnja 2008. godine


